

## Dracunculiasis

Programme review meeting of French-speaking endemic countries

The 1996 annual meeting of Guinea-Worm Eradication Programmes (GWEP) for French-speaking countries took place in Nouakchott from 27 to 31 October under the sponsorship of the WHO Regional Office for Africa. The meeting was hosted by the Mauritanian Government and cosponsored by UNICEF and Global 2000. The objectives of the meeting were the review of programme status country by country; the exchange of experiences on national programme implementation; the identification of problems and constraints that have hampered programme implementation and which led to find appropriate solutions and corrective measures; the identification of mechanisms to improve the collaboration between programmes and between the different partners involved in dracunculiasis surveillance and case containment.

Nine dracunculiasis-endemic countries, namely Benin, Burkina Faso, Chad, Côte d'Ivoire, Mali, Mauritania, Niger, Senegal and Togo participated in the meeting. Cameroon was not able to attend. A total of about 80 persons were present including national representatives and staff from WHO, UNICEF, the Organization for Co-operation and Coordination in the Control of Major Endemic Diseases (OCCGE), Global 2000 and the United States Peace Corps.

The substantial reduction in dracunculiasis incidence from an estimated 3.5 million cases in 1986 to less than 130 000 in 1995 was stressed. Preliminary data for 1996 (January-September), with 78 480 cases notified in Africa, Sudan alone claiming 55 010 cases, confirm this downward trend.

The major challenges for national programmes will include the improvement of cross notification and management of imported cases as well as the integration of

## Dracunculoze

Réunion d'examen des programmes des pays d'endémie francophones

La réunion annuelle des Programmes d'éradication du ver de Guinée dans les pays francophones s'est tenue à Nouakchott du 27 au 31 octobre 1996, sous le parrainage du Bureau régional OMS de l'Afrique. Accueillie par le Gouvernement de Mauritanie, elle était coparrainée par l'UNICEF et Global 2000. Cette réunion avait pour objectifs d'examiner l'état d'avancement des programmes pays par pays, d'échanger les expériences sur leur instauration au niveau national, d'identifier les problèmes et les contraintes qui les ont ralentis et qui ont amené la recherche de solutions et de mesures correctrices, et de définir les mécanismes visant à améliorer la collaboration entre les programmes et entre les différents partenaires impliqués dans la surveillance de la dracunculoze et l'isolement des cas.

Neuf pays d'endémie ont participé à la réunion: le Bénin, le Burkina Faso, la Côte d'Ivoire, le Mali, la Mauritanie, le Niger, le Sénégal, le Tchad et le Togo. Le Cameroun n'a pas pu y assister. Il y avait environ 80 personnes présentes: des représentants nationaux et du personnel de l'OMS, de l'UNICEF, de l'Organisation de Coordination et de Coopération pour la Lutte contre les grandes Endémies (OCCGE) et du *Peace Corps* des Etats-Unis d'Amérique.

L'accent a été mis sur la réduction substantielle de l'incidence de la dracunculoze, qui est passée de 3,5 millions de cas en 1986 selon les estimations à moins de 130 000 cas en 1995. Avec 78 480 cas notifiés en Afrique, dont 55 010 pour le seul Soudan, les données préliminaires pour 1996 (de janvier à septembre) confirment cette tendance à la baisse.

L'amélioration des notifications croisées et de la prise en charge des cas importés, ainsi que l'intégration des activités d'éradication de la dracunculoze avec les autres activités à base communautaire

dracunculiasis eradication activities with other community-based activities. This should help to accelerate the eradication process, to prepare for the certification of eradication, to respond more adequately to basic health and sanitation needs of endemic communities, and to increase programme cost-effectiveness.

(Based on: A report of the WHO/UNICEF Interagency Technical Team/Dracunculiasis Eradication Programme in West and Central Africa, Ouagadougou, Burkina Faso c/o WHO Representative and Abidjan, Côte d'Ivoire, c/o UNICEF/WCARO.)

constituent les principaux défis des programmes nationaux. Cela devrait permettre d'accélérer le processus d'éradication, de préparer la certification de l'éradication, de répondre d'une manière plus adaptée aux besoins de santé et d'assainissement des communautés d'endémie, et d'améliorer le rapport coût-efficacité des programmes.

(D'après: Un rapport de l'Equipe technique inter-agences OMS/UNICEF/Programme d'éradication de la dracunculose en Afrique de l'Ouest et du Centre, Ouagadougou, Burkina Faso c/o Représentant de l'OMS et Abidjan, Côte d'Ivoire, c/o UNICEF/WCARO.)

# 我们的产品



## 大数据平台

国内宏观经济数据库

国际经济合作数据库

行业分析数据库

## 条约法规平台

国际条约数据库

国外法规数据库

## 即时信息平台

新闻媒体即时分析

社交媒体即时分析

## 云报告平台

国内研究报告

国际研究报告

预览已结束，完整报告链接和二维码如下：

[https://www.yunbaogao.cn/report/index/report?reportId=5\\_30655](https://www.yunbaogao.cn/report/index/report?reportId=5_30655)

